

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 178

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 178

1953

I. Nos. 2332-2350
II. Nos. 504-505

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 23 October 1953 to 31 October 1953*

	<i>Page</i>
No. 2332. Denmark and Federal Republic of Germany :	
Agreement concerning repayment of expenditure incurred in connexion with the stay in Denmark of German refugees from 1945 to 1949. Signed at London, on 26 February 1953	3
No. 2333. Greece and Turkey :	
Cultural Agreement. Signed at Ankara, on 20 April 1951	17
No. 2334. Greece and Lebanon :	
Cultural Convention. Signed at Beirut, on 10 June 1949	29
No. 2335. Greece and Lebanon :	
Agreement (with annex) concerning the establishment of air communications between Greece and Lebanon. Signed at Beirut, on 6 September 1948	37
No. 2336. United States of America and Venezuela :	
Agreement (with exchange of notes) supplementing the Agreement of 6 November 1939 between the Governments of those two countries relating to reciprocal trade. Signed at Caracas, on 28 August 1952	51
No. 2337. United States of America and Korea :	
Agreement relating to the establishment of a United States military advisory group to Korea. Signed at Seoul, on 26 January 1950	97
No. 2338. United States of America and Australia :	
Agreement concerning the exchange of parcel post (with Regulations of Execution). Signed at Melbourne, on 16 May 1952, and at Washington, on 27 May 1952	113

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 178

1953

**I. Nos 2332-2350
II. Nos 504-505**

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 23 octobre 1953 au 31 octobre 1953*

	<i>Pages</i>
N° 2332. Danemark et République fédérale d'Allemagne :	
Accord concernant le remboursement des dépenses occasionnées par le séjour au Danemark de réfugiés allemands, de 1945 à 1949. Signé à Londres, le 26 février 1953	3
N° 2333. Grèce et Turquie :	
Accord culturel. Signé à Ankara, le 20 avril 1951	17
N° 2334. Grèce et Liban :	
Convention culturelle. Signée à Beyrouth, le 10 juin 1949	29
N° 2335. Grèce et Liban :	
Accord (avec annexe) relatif à l'établissement de communications aériennes entre la Grèce et le Liban. Signé à Beyrouth, le 6 septembre 1948 . .	37
N° 2336. États-Unis d'Amérique et Venezuela :	
Accord (avec échange de notes) complétant l'Accord commercial du 6 novembre 1939 entre les Gouvernements des deux pays. Signé à Caracas, le 28 août 1952	51
N° 2337. États-Unis d'Amérique et Corée :	
Accord relatif à l'envoi en Corée d'un groupe des conseillers militaires des États-Unis. Signé à Séoul, le 26 janvier 1950	97
N° 2338. États-Unis d'Amérique et Australie :	
Arrangement concernant l'échange des colis postaux (avec règlement d'exécution). Signé à Melbourne, le 16 mai 1952, et à Washington, le 27 mai 1952	113

No. 2339. United States of America and Libya :

Exchange of notes constituting an agreement relating to a co-operative program of health in Libya, pursuant to the General Agreement for Technical Co-operation between the Governments of those two countries. Tripoli, 30 April and 20 May 1952 115

No. 2340. United States of America and Paraguay :

Exchange of notes constituting an agreement extending for two years the Agreement of 27 October 1943 between the Governments of those two countries relating to a United States military aviation mission to Paraguay and the Agreement of 10 December 1943 between the Governments of those two countries relating to a United States military mission to Paraguay. Washington, 31 May and 30 July 1951 163

No. 2341. United States of America and Japan :

Note by which the Government of the United States of America, in pursuance of article 7 of the Treaty of Peace with Japan, signed at San Francisco on 8 September 1951, notified the Japanese Government of those pre-war bilateral treaties between the two countries, which the United States of America desires to keep in force or revive. Tokyo, 22 April 1953 169

No. 2342. Belgium and Spain :

Air Transport Agreement (with annex). Signed at Madrid, on 10 March 1952 243

No. 2343. Belgium and Luxembourg :

Cultural Agreement. Signed at Luxembourg, on 27 March 1948 265

No. 2344. International Bank for Reconstruction and Development and Iceland :

Guarantee Agreement—*Second Agricultural Project* (with annexed Loan Regulations No. 4 and Loan Agreement—*Second Agricultural Project*—between the Bank and Framkvæmdabanki Islands). Signed at Washington, on 4 September 1953 275

No. 2345. United States of America and Israel :

Exchange of notes constituting an agreement relating to an informational media guaranty program pursuant to section 111 (b) (3) of the Economic Cooperation Act of 1948, as amended. Tel Aviv and Jerusalem, 9 June 1952 297

No. 2346. United States of America and Libya :

Exchange of notes constituting an agreement relating to a co-operative program of natural resources development, pursuant to the General Agreement for Technical Co-operation of 21 January 1952 between the Governments of those two countries. Tripoli, 30 April and 20 May 1952 307

N° 2339. États-Unis d'Amérique et Libye :

- Échange de notes constituant un accord relatif à un programme de coopération sanitaire en Libye dans le cadre de l'Accord général de coopération technique entre les Gouvernements des deux pays. Tripoli, 30 avril et 20 mai 1952 155

N° 2340. États-Unis d'Amérique et Paraguay :

- Échange de notes constituant un accord prorogeant pour deux ans l'Accord du 27 octobre 1943, entre les Gouvernements des deux pays, relatif à l'envoi d'une mission d'aviation militaire des États-Unis au Paraguay, et l'Accord du 10 décembre 1943, entre les Gouvernements des deux pays, relatif à l'envoi d'une mission militaire au Paraguay. Washington, 31 mai et 30 juillet 1951 163

N° 2341. États-Unis d'Amérique et Japon :

- Note par laquelle le Gouvernement des États-Unis d'Amérique a notifié au Gouvernement japonais, en application de l'article 7 du Traité de paix avec le Japon, signé à San-Francisco le 8 septembre 1951, les traités bilatéraux conclus entre les deux pays avant la guerre et que les États-Unis d'Amérique désirent maintenir ou remettre en vigueur. Tokyo, 22 avril 1953 169

N° 2342. Belgique et Espagne :

- Accord aérien (avec annexe). Signé à Madrid, le 10 mars 1952 243

N° 2343. Belgique et Luxembourg :

- Accord culturel. Signé à Luxembourg, le 27 mars 1948 265

N° 2344. Banque internationale pour la reconstruction et le développement et Islande :

- Contrat de garantie — *Deuxième projet relatif à l'agriculture* (avec, en annexe, le Règlement n° 4 sur les emprunts et le Contrat d'emprunt — *Deuxième projet relatif à l'agriculture* — entre la Banque et la Framkvæmdabanki Islands). Signé à Washington, le 4 septembre 1953 275

N° 2345. États-Unis d'Amérique et Israël :

- Échange de notes constituant un accord relatif à un programme de garantie en matière de moyens d'information, dans le cadre de l'article 111, b, 3, de la loi de coopération économique de 1948, sous sa forme modifiée. Tel-Aviv et Jérusalem, 9 juin 1952 297

N° 2346. États-Unis d'Amérique et Libye :

- Échange de notes constituant un accord relatif à un programme de coopération pour le développement des ressources naturelles en Libye, dans le cadre de l'Accord général de coopération technique du 21 janvier 1952 entre les Gouvernements des deux pays. Tripoli, 30 avril et 20 mai 1952 307